
 
 

Referat Skolebestyrelsesmøde 

Mandag den 28.04.2025 kl. 18.00-20.00 i lokale C115 

Deltagere: 

Forældrerepræsentanter:  

Agnete Nørskov Nielsen, Ani Maj Andersen, Anja Koch, Dorte Johannsen, Jesper 

Madsen-Østerbye, Martin Helt Brunsgaard og Ulrik Jacob Juel Kristensen.  

Elevrådsrepræsentanter: 

Tobias Johannsen, 8.C og Anne-Sofie Bargisen Tastesen, 9.X 

Personalerepræsentanter:  

Lotte Simonsen og Lena Bonde Thiellesen. 

Ledelsesrepræsentanter:  

Sven Wamser og Søren Ernst Lüdeking. 

Referent: 

Sven Wamser 

Ordstyrer: 

Martin Helt Brunsgaard. 

Afbud: 

Ani Maj Andersen,  

Forkortelser:  

I (information), D (drøftelse), T (tilsyn), B (beslutning). 

 

  



 
 

Dagsorden 

1. 18:00-18:05  Velkomst og dagsorden (I)  

 

2. 18:05-18:20  Elevråd (I) 

Formål:  

Bestyrelsen får indsigt i elevrådets arbejde. Elevrepræsentanterne er bindeled mellem 

bestyrelsen og elevrådet. 

Skolebestyrelsen skal: 

Informeres om: 

• Elevrådets arbejde. 

Referat: 

Elevrådet er optaget af minisamfund, hvor der pt. indsamles forslag til navn på 

byen og valuta. 

Afslutning på projekt salto i fælleselevrådet. De har 6 deltagere til 

skolemessen, hvor elevrådet fortæller om fælleselevrådet og projekt salto til 

kommunens lærere ved en stand. 

Anne-Sofie har været til generalforsamling og nationalt fælles-elevrådsmøde 

hvor der er blevet udvekslet på gode ideer og sparring på elevrådsarbejdet. 

Samtidig var Kongehøjskolens elevrådet indstillet til bedste elevråd, men vandt 

desværre ikke. 

Ifm. udeområder har der i torsdags været besigtigelse, hvor 10 firmaer 

kiggede på udendørsarealerne hvorefter de nu indsender bud. Der er 

elevrådsrepræsentanter der er en del af det udvalg der skal udvælge det 

bedste bud. 

 

Bilag: 

 



 
 

3. 18:20-18:35 Økonomi (T) 

Formål: 

• Bestyrelsen skal have indblik i skolens økonomi. 

Skolebestyrelsen skal: 

• Have en status på økonomien 

o Budgetopfølgning 

o Det økonomiske råderum i 2025 

Referat: 

Der arbejdes hen imod at der kan tages et mindreforbrug på 4 % med over i 

2026. Som det ser ud nu, bliver mindreforbruget højere end forventet. Derfor 

bliver der nu ansat en skolepædagog til 0. årgang. Derudover skal 

skolebestyrelsen på næste møde være med til at kigge på om/hvor der skal 

ansættes flere hænder, samt om der er engangsinvesteringer, der skal 

prioriteres. 

Skolebestyrelsen ønsker at der prioriteres ansættelse af personale. 

Bilag: 

3.1 Økonomirapport 31.03.2025 (bilag følger) 

3.2 Noter til økonomirapport 31.03.2025 (bilag følger) 

3.3 Budget 2025 skolebestyrelsen med forventet resultat (bilag følger) 

 

4. 18.35-19.00 Rammebeskrivelse ift. lektier (D) 

Formål: 

• At foretage prioriteringer, som kan danne grundlag for udarbejdelse af 

rammebeskrivelsen. 

Skolebestyrelsen skal: 

• På baggrund af tidligere drøftelser i skolebestyrelsen samt input fra fyraftensmødet 

for elever og forældre samt fra skolens afdelinger, skal skolebestyrelsen prioritere 

hvilke elementer, der skal indgå i den fremtidige rammebeskrivelse. 



 
 

Referat: 

Følgende udsagn fra fyraftensmødet prioriterer skolebestyrelsen: 

• Lektier er vigtige fordi de giver forældrene mulighed for at 

følge/engagere sig med i barnets skolegang. 

• Lærernes praksis inkl. kommunikation om lektier på aula skal være mere 

ensartet. 

• Lektiepolitikken skal forholde sig til de elever, som ikke kan få hjælp til 

lektierne derhjemme. 

• Arbejdsbyrden skal være forudsigelig for børnene og koordineret mellem 

lærerne. 

• Lærerne skal blive bedre til at koordinere (og variere) med hinanden, så 

lektiebyrden fordeles jævnt. 

• Lærerne skal give feedback på lektier. 

 

Søren, Ulrik og Jesper udarbejder første udkast, der præsenteres på næste 

møde. 

 

Bilag: 

4.1 Rammebeskrivelse ift. lektier 

4.2 Fyraftensmøde lektier – opsamling forældre 

 

5. 19:00-19:15 Evaluering af brug af meddelelsesbogen (T) 

Formål: 

• Evaluere brugen af meddelelsesbogen 

Skolebestyrelsen skal: 

• Samle op på grundlag af 

o Elevperspektiver 

o Lærerperspektiver 

o Forældreperspektiver 

Referat: 

Meddelelsesbogen opleves for nogen medarbejdere som rygrad i en skole-

hjem-samtale, for andre som ekstra arbejde, der tager meget tid at udarbejde. 



 
 

Og så er der en stor usikkerhed om, hvor mange forældre der læser 

meddelelsesbøgerne. 

Ikke alle forældre oplever at få en notifikation om, når meddelelsesbogen 

bliver udgivet. 

Når meddelelsesbogen bliver brugt, opleves det som givtigt.  

Meddelelsesbogen opleves som en forbedring ift. tidligere elevplaner, der er 

dog mange forskellige platforme man skal orientere sig i. 

Skolebestyrelsen ønsker fortsat at ’prikkerne’ ikke bruges i indskolingen og 

mellemtrinnet og at meddelelsesbogen anvendes ensartet. 

 

Bilag: 

 

 

6. 19:15-19:25 Evaluering af kommunikationsstrategi (T) 

Formål: 

• Evaluere på baggrund af kort oplæg. 

Skolebestyrelsen skal: 

• Kommunikationsstrategien præsenteres for skolebestyrelsen med udgangspunkt i 

slides fra skoleudviklingssamtalen. 

• Der evalueres. 

 

Referat: 

Med udgangspunkt i kernefortælling om at mangfoldighed er en styrke, at vi er 

professionelle, og med fokus på traditioner og fællesskab er der kommet en ny 

professionel hjemmeside og regelmæssige historier på sociale medier med 

fokus på kernefortællingerne. 

Derudover er der blevet produceret 2 reklamefilm om skolen som lever op til 

kernefortællingen. 

Det opleves som en autentisk kommunikation, og det der bliver sendt ud, kan 

vi stå inde for. 



 
 

Det næste skridt er, at der skal kommunikeres på andre platforme. 

Bestyrelsen roser skolen for det arbejde der er gjort med at omsætte 

strategien i praksis. 

Bilag: 

 

7. 19:25-19:30 Godkendelse af princip for fællesarrangementer (T) 

Formål: 

• Godkende princip for fællesarrangementer. 

Skolebestyrelsen skal: 

o På grundlag af drøftelsen på det seneste skolebestyrelsesmøde og den 

efterfølgende tilretning skal skolebestyrelsen godkende princip for 

fællesarrangementer. 

Referat: 

Princippet blev godkendt. 

 

Bilag:  

7.1 Princip for fællesarrangementer (bilag følger) 

 

8. 19:30-19:40 Formandens punkt (I) 

Skolebestyrelsen skal: 

Informeres om: 

• Fælles dialogforum 7/4 

• Nyt fra formandsnetværket 

Referat 

Jesper deltog i fælles dialogforum, som var en positiv oplevelse. Det startede med et 

fælles oplæg om trivselsrapporten, hvorefter der var gode drøftelser i grupperne. 

I formandsnetværket blev der valgt en repræsentant til ’sammen om skolen’ hvor 

politikere, forvaltning og skolerne er samlet lokalt. Det er næstformanden fra 



 
 

Lyreskovskolen der deltager. Næste møde i netværket bliver i august/september, som 

bliver arrangeret af Felsted og Stubbæk. 

 

 

 

9. 19:40-19:50 Skolens hverdag (I)  

Skolebestyrelsen skal: 

Informeres om: 

• Skolemadordning 

o Vi søger om ordningen i indskolingen og om selv at fremstille maden 

• Udeområder 

• Ansættelsesprocesser 

o SFO-pædagog 

o Skolepædagog 

o Afdelingsleder til mellemtrinnet 

▪ Stillingsopslag: Afdelingsleder til Kongehøjskolen - Ledig stilling 

▪ Første samtale: 27. maj kl. 15.00 - 20.00 

▪ Anden samtale: 17. juni kl. 16.00 - 18.30 

Referat: 

Der søges om at Kongehøjskolen tilgodeses i skolemadsordningen, og vi 

ønsker selv at fremstille mad til indskolingen. Der forventes svar inden 

sommerferien. 

Der laves en enkelt ansøgningsproces ift. pædagogstillingerne. Anja deltager. 

Stillingsopslaget til afdelingslederen er ude og Ulrik og Dorte ønsker at være 

med i processen. 

 

10. 19:50-19:55 Evt. 

Jesper ønsker at ’internt kommunikation’ tages op på kommende møde. 

Danske skoleelevers nye formand er Magnus Herrmann. 

Skolebestyrelsen takker Sven for det gode samarbejde. 

https://portal.signatur.dk/ExtJobs/DefaultHosting/JobDetails.aspx?ClientId=2328&WebAdId=137609


 
 

11. 19:55-20:00 Oplæsning af referat (B) 

Referat godkendt. 


